

SECRET

ACCORD GENERAL SUR LES TARIFS DOUANIERS ET LE COMMERCE

No. 006

SECRET/283

16 décembre 1981

Original: anglais

NEGOCIATIONS AU TITRE DE L'ARTICLE XXVIII:5

Liste XVIII - Afrique du Sud

La Mission permanente de l'Afrique du Sud a fait parvenir au secrétariat la communication suivante en date du 4 décembre 1981.

Le gouvernement sud-africain a fait savoir aux PARTIES CONTRACTANTES que, conformément au paragraphe 5 de l'article XXVIII de l'Accord général, il se réservait le droit de modifier la Liste XVIII - Afrique du Sud pendant la période triennale commençant le 1er janvier 1979 (L/4718).

Comme suite à cette notification, le gouvernement sud-africain a décidé de retirer la concession suivante de la Partie I de la Liste XVIII - Afrique du Sud:

Numéro de la position tarifaire	Désignation des produits	Taux du droit	Négociateur initial
ex 73.40	Autres ouvrages en fonte, fer ou acier: Gabions en treillis métalliques (rigides ou non)	5%	CE(9)

Les statistiques des importations des marchandises visées par les concessions susmentionnées sont les suivantes:

	<u>Rands</u>			Moyenne des 3 années
	1978	1979	1980	
Royaume-Uni	22 459	40 830	29 669	30 986
République fédérale d'Allemagne	-	-	42 259	14 086
Espagne	-	-	62 451	20 817
Italie	153 080	351 920	318 775	274 592
Brésil	-	-	64 935	21 645
	175 539	392 750	518 089	362 126

GENERAL AGREEMENT ON
TARIFFS AND TRADE

SECRET

No. _____
SECRET/283
16 December 1981

Original: English

ARTICLE XXVIII:5 NEGOTIATIONS

Schedule XVIII - South Africa

The following communication, dated 4 December 1981, has been received from the Permanent Mission of South Africa.

The Government of South Africa has notified the CONTRACTING PARTIES that it reserves the right, in accordance with the provisions of Article XXVIII:5 of the General Agreement, to modify Schedule XVIII - South Africa during the three-year period commencing 1 January 1979 (L/4718).

In pursuance of this notification, the Government of South Africa has decided to withdraw the following concession in Part I of Schedule XVIII - South Africa:

<u>Tariff item number</u>	<u>Description of products</u>	<u>Rate of duty</u>	<u>Initial negotiator</u>
ex 73.40	Other articles of iron or steel:		
	Gabions of wire netting (collapsible or otherwise)	5%	CE(9)

Import statistics of the goods covered by the above-mentioned concession are as follows:

	<u>Rand</u>			
	1978	1979	1980	3-Year Average
United Kingdom	22,459	40,830	29,669	30,986
Germany, Fed. Rep.	-	-	42,259	14,086
Spain	-	-	62,451	20,817
Italy	153,080	351,920	318,775	274,592
Brazil	-	-	64,935	21,645
	<u>175,539</u>	<u>392,750</u>	<u>518,089</u>	<u>362,126</u>

./.